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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Milyen jövő' vár a Körösök halállományára?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli
kérdést kívánok benyújtani Gráf József Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Miniszter
Úrhoz .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Békés megye sajnos nem bővelkedik az idegenforgalom szempontjából is kecsegtető
adottságokkal, ezért meglévő értékeink megbecsülése, adott esetben megmentése különöse n
fontos, mind gazdaságilag, mind emberi szempontból is elemi érdekünk . Az, hogy a Magyar
Turizmus Zrt . 2008-as évet, mint a vizek évét említi, nagy örömmel tölti el Békés megyét ,
hiszen termálvizeink és vizes élőhelyeink is kiemelkedő lehetőségeket kínálnak úgy a
kikapcsolódni, gyógyulni vágyó közönségnek, mint a vízi sportok és a horgászat kedvel őinek.
A Körösök vidéke, horgászati szempontból kiemelked ő jelentőségű , vízi és horgászturizmu s
tekintetében egyaránt meghatározó természeti kincsünk .
Az elmúlt hónapokban s őt években azonban sajnos nem ilyen összefüggésben hallunk a
megye folyóvizeirő l . Csökken a Körösök halállománya, amit minden érintett fél, horgászok
és halászok egyaránt elismernek .
Fogadóórámon elkeseredett horgászok kerestek fel, akik a halászati tevékenység
fokozódásáról. Idézve az egyik internetes portálon nyilatkozó szakembert :
„Miközben a horgászok számára fontos a folyó élővilága, a legtöbb halászról ezt nem lehe t
elmondani : a hasznot keresve halásszák le a vizeket. Ipari méretű emelőhálókat, gyakran
áramot használnak, hogy minél több halat fogjanak ki — fogalmaztak a horgászok . Úgy vélik,
a halászok állapotfelmérés ürügyén használják az elektromos sokkolót, s annak segítségéve l
könnyen összeszedik a kopoltyúsokat . Ezért évrő l évre egyre kevesebb hal él a Körösökben ,
míg Nyugat-Európában halászokat szinte egyáltalán nem engednek az él ővizek közelébe ”
Az elmúlt időszakban több körösmenti település, Békés, Gyula, Bélmegyer, Tarhos, Doboz,
Köröstarcsa, Mez őberény, Vésztő , összefogásával, egy sikeres pályázat nyomán valósulhatott
meg a Körösök Völgye Natúrpark, amely hosszabb távon a térség turisztikai lehetőségeinek
hatékonyabb kiaknázásával kecsegtet .
Az országos szinten is figyelemre méltó felszíni vízhálózat és a változatos él őhelyek, holtágak
sokszínű halállománya komoly része ennek a projektnek, ezért a Körösök halgazdálkodásá t
tekintve véleményem szerint nagyobb súlyt érdemelnének a horgászat szempontjai . Több



szakember véleménye szerint, amennyiben ilyen mértékben csökken tovább a halállomány, az
még a helyi horgászok igényeit sem fogja tudni kielégíteni . Meggyőződésem, hogy ez a
probléma túlmutat a már-már hagyományosnak mondható halász-horgász konfliktuson, hiszen
komoly, nagy összeg ű pályázatok, több település jövőbeni fejlesztési iránya függ – ha csak
áttételesen is – ettő l a kérdéstő l .
Köröstarcsán a fentiekben felvázolt probléma sajnos már több évre nyúlik vissza, írásbel i
kérdésben is fordultam akkor a minisztériumhoz, a polgármesteri hivatal évek óta próbá l
megegyezni az érintett halásszal . A Kettős-Körös békési szakaszán az elmúlt két évben
romlott rengeteget a helyzet .
Tisztelettel kérem Miniszter Urat, hogy eszközeihez mérten vizsgálja meg a kialakul t
helyzetet és amennyiben lehetséges, nyújtson segítséget az érintett önkormányzatoknak, a
környezetükért, a halállományért aggódó horgászoknak .

Tisztelt Miniszter Úr !

Figyelembe vehető – e a halgazdálkodás szempontjainak vizsgálatakor a Körösök vidékéne k
kiemelkedő öko- és horgászturisztikai jelentősége?

Lát-e lehetőséget a halászat mértékének, az érintett települések érdekit is figyelembe vev ő
szabályozására ?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2008 . január 31 .

Erdős Norbert
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